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Posiedzenie Rady Okręgu nr 13 - Bydgoskie

z dnia 14.06.2022, spotkanie zdalne poświęcone parkowaniu

Lista obecności - członkowie RO nr 13:

1. Maciej Stawiski - przewodniczący

2. - Anna Lamers - zastępczyni przewodniczącego

3. - Katarzyna Krynicka-Szroeder- sekretarz

4. Maria Pekasiewicz

5. Łukasz Broniszewski

6. Agata Malchrowicz

7. Małgorzata Kałdowska

1. Protokół przyjęty przez aklamację
2. Głosowanie nr 1 w sprawie przyjęcia porządku obrad: 5 za (nie ma Agaty Malchrowicz).
3. Problem błędów i problemów z rewitalizacją parku miejskiego. Uwagi po wizji lokalnej z dnia 
14.06.2022:
- pilne usunięcie zwałów ziemii i płyt krawężnikowych spod drzew
- uzupełnienie nasadzeń trawy wzdłuż brzegu Martówki
- rekultywacja rozjeżdżonego terenu po pracach
- uzupełnienie brakujących krawężników
- fizyczne zablokowanie tras ruchu ludzi wzdłuż trasy bobrów - dwie kłody blokujące trasę 
rowerzystów do akrobacji na odcinku pomiędzy dolnym stawem, a Martówką (jednoczesne 
nasadzenie wzdłuż strumyczka dla osłony bobrów)
- zakaz wjazdu nad Martówkę starą trasą z fizyczną blokadą (słupek po środku), pozostawienie tylko 
dolnej trasy wzdłuż ogrodów działkowych do dojazdu działkowców i piknikowiczów
- konieczność remontu ławek przy stawie z łabędziami
- konieczność wykonania nasadzeń krzewów wyższych na trawnikach wzdłuż krawężników,
- prośba o wskazanie przez Wykonawcę, Wydział środowiska, dyr. Pomianowaska stanów Martówki, 
sprzed, w trakcie i po inwestycji
- pomalowanie płotku wokół stawu z łabędziami
- uzupełnienie zapadlisk na ścieżkach przy zbiorniku z łabędziami
- montaż tabliczek na świeżo posianej trawie
- montaż tabliczek zakaz dokarmiania ptaków Chlebem
- uzupełnienie śmietników w dwóch miejscach: koło działek od strony ul. popiełuszki - po lewej 
stronie od mostku, przy zwróceniu uwagi, że dostawienie śmietników w zauważalny sosób wpłynęło 
na poprawę czystość terenów wokół stanowisk grilowych i Martówki
Głosowanie nr 2 w sprawie przyjęcia uwag z wizji lokalnej w parku na Bydgoskim Przedmieściu: 6 
osób za (dołączyła M. Kałdowska), 0 przeciw, 0 wstrzymujących się
4. Raport z konsultacji projektów do Centrum Usług Społecznych. Przedstawienie listy organizacji i ich 
zakresu działań. Na liście nie ma fundacji Kosmos prowadzonej przez Centrum Integracji Łącznik. Anny 
Lamers - wniosek o dodanie. Zakres działań - działania edukacyjne i pozaszkolne. Beneficjenci, gł. 
uchodźcy, ale też ogół mieszkańców (dzieci i młodzież, osoby dorosłe, które potrzebują i chcą się 
uczyć). Nie ma Fundacji Królewskie Dziedzińce M. Kałdowskiej - zakres usług - sklep charytatywny dla 
uchodźców.
Ł. Broniszewski - wniosek o pozostawienie listy otwartej. W Toruniu zarejestrowanych ok. 1200 
organizacji NGO, z czego ok. 500 działa aktywnie.



Głosowanie nr 3 - przyjęcie uwag do dokumentu diagnozy na potrzeby CUS: 6 za, 0 przeciw, 1 
wstrzymujących się
5. Wystosowanie deklaracji propozycji współpracy RO z CUS i wspólnej organizacji spotkania 
inaugurującego działalność CUS.
Głosowanie nr 4: 6 za, 1 wstrzymujących, 0 przeciw
6. Temat A. Malchrowicz - po remoncie torowiska, po uruchomieniu ruchu tramwajowego jest 
głośniej niż było. Przejazd tramwajów generuje większy hałas. Wniosek o zbadanie poziomu hałasu 
generowanego faktycznie przez tramwaje, a nie opieranie się na danych podawanych przez 
Wykonawcę. Tramwaje po remoncie torowiska jeżdżą też szybciej. Wniosek o ustalenie faktycznej 
uciążliwości ruchu tramwajowego dla mieszkańców. Wniosek o zweryfikowanie, czy zwiększenie 
prędkości nie zwiększa drgań i ryzyka dla zabytków. Sugestia, by ograniczyć prędkość maksymalną 
tramwajów. Zlecenie profesjonalnej firmie badania poziomu decybeli i drgań.
Głosowanie nr 5 w sprawie pisma: 6 za, 1 wstrzymująca się, 0 przeciw

7. A. Malchrowicz, 21 czerwca udaje się na spotkanie z MZD w celu monitorowania powstawanie 
projektu rozwiązań ruchu drogowego na Bydgoskiej.
8. Wniosek o załatanie dziury przy ul. Broniewskiego 10
Głosowanie nr 6: 7 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się
9. Głosowanie w sprawie wykonania korekcji skrzyżowania przy ul. Mickiewicza i Kochanowskiego 
celem poprawy odpływu wody, aby nie tworzyły się tam wielkie kałuże po opadach deszczu, które 
blokują ruch pieszy i rowerowy
Głosowanie nr 7: 7 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się
10. M. Pekasiewicz- ratowanie wierzb przy Wydziale Matematyki i Informatyki. Wniosek do UMK, 
ponieważ drzewa na ich terenie. Ująć wcześniejszą pomoc RO dla UMK.
Głosowanie nr 8 w sprawie ratowania wierzb: 7 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się.
11. M. Kałdowska - kontynuacja ogniska społecznego cla seniorów.Częściowo finansowana z puli 
środków RO na finansowanie działań społecznych. Pomysł zorganizowania ogniska. Potrzeba 
sfinansowania zakupów spożywczych, naczyń jednorazowych na ok. 20 osób. Kwota wnioskowana 
250- 300 zł. Termin spotkania w sobotę o 18:30 za kościołem Michalitów. Teren już przez M. 
Kałdowską sprawdzony na tego rodzaju wydarzenia. Ogłoszenie o wydarzeniu na stronie FB RO. 
Podanie numeru kontaktowego do p. Kałdowskiej. Wydatkowanie środków - p. Kałdowska dokonuje 
zakupów i dostanie zwrot na konto.
Głosowanie nr 9 w sprawie przekazania środków na ognisko dla seniorów: 6 za, 0 przeciw, 1 
wstrzymujący się
12. Małgorztaa Kałdowska opowiada o działaniach z seniorami w tym i uchodźcami, 
Głosowanie nr 10 w sprawie cyklu działań dla seniorów w III Kwartale 2022 roku (zajęcia z 
trenerem):, wsparcie RO medialne: 7 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się.
13. Zagłuszenie róży posadzonych przy ul. Popiełuszki, po remoncie wzdłuż ul. Popiełuszki, przez 
chwasty.
Głosowanie nr 11 w sprawie wypielenia grządek różanych wzdłuż ul. Popiełuszki: 7 za, 0 przciw, 0 
wstrzymujących się.
14. M. Pekasiewicz - usunięcie martwych konarów za pomnikiem Popiełuszki. Konary pozostały 
martwe po usunięciu jemioły.
Głosowanie nr 12: 6 za, 1 wstrzymujący się, 0 przeciw
15. Wolne wnioski - M. Pekasiewicz - wielokrotnie już zgłaszana naprawa zatoczki parkingowej przy ul. 
Mickiewicza na wysokości Lasów Państwowych
Głosowanie za: 7 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się
16. Uwagi dla A. Malchrowicz na wtorkową wizytę w MZD - przedyskutowane, zapisane. M.in. uwagi 
nasze z konsultacji. Prośba Agaty, by najpierw odbyło się jej spotkanie, później przedstawi nam 
sprawozdanie, przedyskutujemy je. Dopiero po wyciągnięciu wspólnych wniosków ze spotkania Agaty 
organizujemy wizję lokalną z MZD. Tu, ze względu na wniosek M. Iwanickiego, wizja powinna być 
dłuższa, od razu z przedstawicielem Konserwatora Wojewódzkiego.



17. Wiata dla rowerów - czy w miejscu parkingu pomiędzy Broniwskiego, Reja, a Fałata, czy przy SP 
11? Pytanie od przedstawiciela MZD obecnego na dzisiejszym spotkaniu informacyjnym w SP 11, 
który proponuję, by zamiast postawić wiatę na wskazanym przez nas miejscu (wniosek A. 
Malchrowicz), postawić ją przy SP 11. Wiemy od nauczycieli i pracowników SP 11, że wielu uczniów 
przyjeżdża na rowerach i jest za mało stojaków.
18. Zakończenie spotkania. Kolejne 28, gdzie konieczność zaopiniowania projektów do Budżetu 
Obywatelskiego.
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